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В обзоре представлены материалы Главы 3 Рекомендаций ВОЗ 2013 года, касаю-

щиеся различных аспектов проблемы урогенитальной микоплазменной инфекции, и даны 

комментарии к ним. Из Рекомендаций следует, что основным возбудителем данной пато-

логии рассматривается Mycoplasma genitalium, а наиболее эффективным тестом для выяв-

ления патогенов является ПЦР. В авторских комментариях анализируется мировой и оте-

чественный опыт по изучению этиологии урогенитальных микоплазмозов и обосновыва-

ется тезис о том, что в развитии данной патологии могут принимать участие  M. hominis и 

Ureaplasma spp., а также рассматриваются подходы к совершенствованию лабораторной 

диагностики и терапии данной патологии.   
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The review presents the materials of Chapter 3 of the WHO Guidelines of 2013  relating 

to various aspects of urogenital mycoplasma infection’s problem, and comments are given. Ac-

cording to the WHO Guidelines, Mycoplasma genitalium is considered by the main causative 

agent of this pathology, and the most effective test for the detection of pathogens is PCR. Au-

thor's comments examine evaluation of the world and domestic experience in the study of the 

etiology of urogenital mycoplasma infection, and prove the thesis that M. hominis and 

Ureaplasma spp. can participate  in the development of this pathology, moreover, the approaches 

of improvement of laboratory diagnosis and therapy of this pathology are discussed.  
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